

ការចុះឈ្មោះក្នុងប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសង្គម

តើអ្នកឬសមាជិកគ្រួសារអ្នកធ្វើការឱ្យក្រុមហ៊ុនឬទេ?

បាទ/ចាស

ទេ

◆ និយោជករបស់អ្នកគឺជាអ្នកទទួលខុសត្រូវក្នុងការចុះឈ្មោះអ្នកនៅក្នុងប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពបុគ្គលិកនិងប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសោធននិវត្តន៍របស់និយោជិកដែលអ្នកត្រូវទទួលបាន។ សូមប្រាប់និយោជករបស់អ្នកឱ្យធ្វើនីតិវិធី។

[ចំណាំ]
ប្រសិនបើអ្នកជាអ្នកធ្វើការក្រៅម៉ោងឬជាបុគ្គលិកបណ្តោះអាសន្ននៅកន្លែងធ្វើការរបស់អ្នក អ្នកប្រហែលជាត្រូវបានគេចាត់ទុកដូចជា "បុគ្គលិកក្រុមហ៊ុន" ជាផ្លូវការនៅក្រោមប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសង្គមរបស់ជប៉ុន។ សូមពិនិត្យមើលជាមួយក្រុមហ៊ុនរបស់អ្នក។

◆ ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនរបស់អ្នកមិនប្រើនីតិវិធីចាំបាច់សម្រាប់អ្នកដើម្បីទទួលបានប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពនិងប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសោធននិវត្តន៍សូមជូនដំណឹងទៅការិយាល័យសាខាសោធននិវត្តន៍ (JPS) របស់ជប៉ុនដែលនៅជិតបំផុត។

◆ អ្នកចាំបាច់ត្រូវចុះឈ្មោះខ្លួនឯងនៅក្នុងប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពនិងប្រព័ន្ធសោធននិវត្តន៍សមស្រប។ សូមទៅជួបផ្នែកសម្រាប់ប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពជាតិនិងប្រព័ន្ធប្រាក់សោធននិវត្តន៍ជាតិទៅការិយាល័យក្រុងរបស់អ្នក។

[ចំណាំ] សិស្សដែលមិនធ្វើការ ឬមិនមែនជាសិស្សជនជាតិជប៉ុនដែលធ្វើការក្រៅម៉ោងក្នុងរយៈពេល 28 ម៉ោង ឬតិចជាងនេះក្នុងមួយសប្តាហ៍ជាទូទៅស្ថិតក្នុងប្រភេទនេះ។

★ សម្រាប់ព័ត៌មានលម្អិតសូមទាក់ទងការិយាល័យក្រុងរបស់អ្នក៖ ផ្នែកសម្រាប់ប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពជាតិឬប្រព័ន្ធប្រាក់សោធននិវត្តន៍ជាតិ។

ប្រសិនបើអ្នកមានអាយុ 75 ឆ្នាំឡើងទៅ អ្នកនឹងត្រូវចុះឈ្មោះនៅក្នុងប្រព័ន្ធចែទាំជនសាស្ត្រសម្រាប់មនុស្សដែលមានអាយុ 75

ឡើងទៅ (Koki Koreisha Iryo Seido)។

★ សម្រាប់ព័ត៌មានលម្អិតសូមទាក់ទងការិយាល័យក្រុងរបស់អ្នក៖ ផ្នែកសម្រាប់ប្រព័ន្ធចែទាំសុខភាពសម្រាប់មនុស្សដែលមានអាយុចាប់ពី 75 ឆ្នាំឡើងទៅ។



អ្នកត្រូវមានកាតព្វកិច្ចចុះឈ្មោះចូលប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពសាធារណៈមួយនិងប្រព័ន្ធសោធននិវត្តន៍សាធារណៈមួយ។

1. ប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពរបស់និយោជិក

ប្រសិនបើអ្នកជានិយោជិកដែលធ្វើការនៅកន្លែងធ្វើការដែលមានធានារ៉ាប់រងនោះអ្នកនឹងត្រូវបានរ៉ាប់រងដោយប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពរបស់និយោជិកដោយមិនគិតពីសញ្ជាតិរបស់អ្នក។

ប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពរបស់និយោជិកផ្តល់ជូនអ្នកនិងសមាជិកគ្រួសារដែលជាភារកិច្ចរបស់អ្នកជាមួយនឹងអត្ថប្រយោជន៍ធានារ៉ាប់រងសម្រាប់ជំងឺ ការរងរបួស ការសម្រាលកូន ឬការស្លាប់។

* កន្លែងធ្វើការដែលមានធានារ៉ាប់រងមានន័យថាកន្លែងធ្វើការឯកជន (មិនរួមបញ្ចូលហាងផ្លែស្រក់ ផ្ទះសំណាក់ឬភោជនីយដ្ឋាន) ដែលមានកម្មករនិយោជិកពេញសិទ្ធិប្រាំនាក់ឬច្រើននាក់ឬសាជីវកម្ម HOJIN ណាមួយ។

2. ប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពជាតិប្រព័ន្ធចែទំនំសុខភាពសម្រាប់មនុស្សដែលមានអាយុចាប់ពី 75 ឆ្នាំឡើងទៅ (Koki Koreisha Iryo Seido)

ប្រសិនបើអ្នកមិនមែនជាជនជាតិជប៉ុនដែលមានរយៈពេលអនុញ្ញាតឱ្យរស់នៅក្រោមច្បាប់អន្តោប្រវេសន៍មានរយៈពេលយូរជាងបីខែ (រួមបញ្ចូលទាំងអ្នកដែលត្រូវបានរំពឹងទុកថានឹងស្នាក់នៅក្នុងប្រទេសជប៉ុនក្នុងរយៈពេលបីខែអាស្រ័យលើប្រភេទនៃការស្នាក់នៅរបស់អ្នក) ឬអ្នកដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យស្នាក់នៅក្នុងប្រទេសជប៉ុនដោយចេតនា

អ្នកត្រូវចុះឈ្មោះក្នុងប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពសាធារណៈដូចខាងក្រោម៖

- (1) ប្រសិនបើអ្នកមានអាយុក្រោម 75 ឆ្នាំហើយមិនបានគ្របដណ្តប់ដោយប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពផ្សេងទៀតនោះអ្នកនឹងត្រូវទទួលបានដោយប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាពជាតិ។
- (2) ប្រសិនបើអ្នកមានអាយុចាប់ពី 75 ឆ្នាំទៅ អ្នកនឹងត្រូវបានគ្របដណ្តប់ដោយប្រព័ន្ធចែទំនំសុខភាពសម្រាប់មនុស្សដែលមានអាយុចាប់ពី 75 ឆ្នាំឡើងទៅ។ ប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសុខភាព/ប្រព័ន្ធសុខាភិបាលទាំងនេះផ្តល់ឱ្យអ្នកនូវអត្ថប្រយោជន៍សម្រាប់ជំងឺឬរបួស។

[ចំណាំ]
ដើម្បីទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍នៅតាមមន្ទីរពេទ្យនិងគ្លីនិកអ្នកត្រូវបង្ហាញប័ណ្ណធានារ៉ាប់រងសុខភាពរបស់អ្នកសម្រាប់ធានារ៉ាប់រងសុខភាពនិយោជិកសុខភាពជាតិឬប្រព័ន្ធចែទំនំសុខភាពសម្រាប់មនុស្សដែលមានអាយុចាប់ពី 75 ឆ្នាំឡើងទៅ បើគ្មានវិញ្ញាបនបត្រទេពំបាច់ អ្នកត្រូវតែបង់ថ្លៃជួសជុលទាំងមូលដោយខ្លួនឯង។

3. ប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសោធននិវត្តន៍និងប្រព័ន្ធប្រាក់សោធននិវត្តន៍ជាតិ

ប្រសិនបើអ្នកជានិយោជិកដែលធ្វើការនៅកន្លែងធ្វើការដែលមានធានារ៉ាប់រងនោះអ្នកនឹងត្រូវបានរ៉ាប់រងដោយប្រព័ន្ធធានារ៉ាប់រងសោធននិវត្តន៍របស់និយោជិកដោយមិនគិតពីសញ្ជាតិរបស់អ្នក។ ប្រសិនបើអ្នកមិនមែនជានិយោជិកធម្មតាទេ

អ្នកនឹងត្រូវបានរ៉ាប់រងដោយប្រព័ន្ធសោធននិវត្តន៍ជាតិដរាបណាអ្នករស់នៅក្នុងប្រទេសជប៉ុន។

ប្រព័ន្ធទាំងនេះផ្តល់ឱ្យអ្នកនូវអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្តន៍សម្រាប់អាជ្ញាធរចំណាស់ ពិការ ឬមរណភាព (រួមទាំងប្រាក់ឧបត្ថម្ភពិការភាព) ដរាបណាអ្នកបំពេញលក្ខខណ្ឌគ្រប់គ្រាន់។

ក្នុងករណីដែលអ្នកចាកចេញពីប្រទេសជប៉ុនបន្ទាប់ពីរយៈពេលនៃការគ្របដណ្តប់រយៈពេលខ្លីអ្នកអាចដាក់ពាក្យស្នើសុំការទូទាត់ប្រាក់បណ្តោះអាសន្នរបស់អ្នកដែលផ្តល់អោយសំរាប់តែអ្នកដែលមិនមែនជាជនជាតិជប៉ុន។ *

ឬដោយមិនគិតពីសញ្ជាតិអ្នកអាចដាក់ពាក្យសុំផលប្រយោជន៍សរុបក្រោមកិច្ចព្រមព្រៀងសន្តិសុខសង្គមទ្វេភាគីដែលមាន (ផលប្រយោជន៍ជប៉ុននិង/ឬអត្ថប្រយោជន៍នៃប្រទេសក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀង)។

សូមកត់សម្គាល់ថារយៈពេលនៃការគ្របដណ្តប់របស់អ្នកដែលធ្លាប់បានដាក់ពាក្យស្នើសុំការទូទាត់ប្រាក់បណ្តោះអាសន្ននៃការដកប្រាក់របស់អ្នក មិនមានទៀតទេដើម្បីអនុវត្តអត្ថប្រយោជន៍សរុប។

* [ចំណាំ]
ការបង់ប្រាក់ដកប្រាក់របស់អ្នកដោយផ្អែកទៅលើការធានារ៉ាប់រងប្រាក់សោធននិវត្តន៍របស់និយោជិករបស់អ្នកត្រូវកាត់ពន្ធ (20.42% ក្នុងខែធ្នូឆ្នាំ 2012 រួមមានពន្ធលើប្រាក់ចំណូល 20% និងពន្ធលើប្រាក់ចំណូលពិសេស 0.42% សម្រាប់ការសាងសង់ឡើងវិញក្រោយគ្រោះមហន្តរាយ) ។ អ្នកអាចទាមទារការសងប្រាក់ថ្លៃពន្ធទាំងនេះវិញ។ សម្រាប់ព័ត៌មានលម្អិត សូមចូលទស្សនាគេហទំព័ររបស់ភ្នាក់ងារជាតិពន្ធ៖ www.nta.go.jp